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§ 6 Spørgsmål 4 
 
”Vil ministeren oplyse, hvorfor regeringen ønsker at opbygge en helt ny organisation - som 
hidtil har været ramt af skandaler og uregelmæssigheder - i stedet for at støtte eksempelvis FN's 
Grønne Klima fond?” 
 
Svar 
 
Det er et faktum, at Folketinget i 2011 besluttede at engagere Danmark i GGGI, og derfor har 
vi i dag et særligt ansvar for organisationens udvikling. Vi engagerede os, fordi vi mente, at 
GGGI havde et potentiale til at gøre en forskel. De faglige rapporter, som netop er blevet ud-
arbejdet om GGGI, bekræfter, at GGGI arbejder på en anden måde end andre organisationer 
og af udviklingslande betragtes som anderledes end andre samarbejdspartnere. Den koreanske 
baggrund bliver opfattet positivt i mange af landene, og GGGI har formået at vinde tillid hos 
regeringerne i samarbejdslandene på højt niveau, hvilket er meget vigtigt for at sikre, at regerin-
gerne tager arbejdet med grøn vækst til sig. Derfor mener regeringen stadig i dag, at GGGI kan 
gøre en forskel i forhold til at udbrede grøn og bæredygtig vækst og imødegå klimaforandringer. 
 
Men regeringen ser det ikke som et ”enten/eller”. Regeringen ønsker at støtte forskellige orga-
nisationer, der supplerer hinanden.  GGGI giver rådgivning til regeringer i deres politikudvik-
ling, mens den Grønne Fonds kernefunktion vil være at bistå med finansiering til implemente-
ring. Vi har fra dansk side afsat 100 mio. kr. til den grønne Klimafond i 2014. 
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